
P r o t o k ó ł  Nr  IX/2015 

 

z odbytej IX sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. w dniu 24 czerwca 2015r. w sali Urzędu 
Stanu Cywilnego – Urzędu Miejskiego w Gorzowie Śl. w godzinach od 1410 do 1615. 
 
Obecnych 13 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej./ lista obecności w załączeniu 
do protokołu /. 
Ponadto w sesji udział wzięli : 
1. Burmistrz Gorzowa Śl.     - Pan Artur Tomala 
2. Skarbnik Miasta      - Pani Katarzyna Sówka 
3. Sekretarz Miasta      - Pan Marian Grajcarek 
4. Przewodniczący osiedli i sołtysi w osobach :  - Pani Gabriela Włoch 
        - Pani Jonek Eryka 
        - Pan Kałużny Józef 
        - Pan Trembulak Szczepan 
        - Pani Nowak-Tracz Sabina 
        - Pani Wioletta Brunsz 
        - Pan Meryk Piotr   
        - Pan Rachwalik Wojciech 

- Pani Mariola Janusiak  
- Pani Teresa Szynkowska 

        - Pan  Giza Paweł 
        - Pan Wilhelm Daniel 
        - Pan Gallus Erwin 
        - Pan Tomala Zygmunt 
Porządek  o b r a d : 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zgłoszenie pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a)  zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie Gorzów Śląski na rok 2015 
b) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie   

ścieków 
c)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleskiemu 
5.  Rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Gorzowa Śl. z wykonania  budżetu za 2014 rok  
   a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym 
   b) opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2014 rok 
   c) informacja o stanie mienia komunalnego  
   d) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2014 rok 
   e) opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 2014 rok 
6. podjęcie uchwał w sprawie : 
   a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania     
       budżetu gminy  Gorzów Śląski za 2014 rok 
   b) udzielenia/ nie udzielenia/ absolutorium Burmistrzowi Gorzowa Śląskiego 
7.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie   
     międzysesyjnym. 
8.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
9.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
10.  Wolne wnioski i informacje. 
11.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Nr VIII/2015 z dnia 10.06.2015r. 
12.  Zakończenie obrad. 
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Ad1. Otwarcia IX sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. dokonał  Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Artur Kajkowski – witając radnych Burmistrza Pana Artura Tomalę, 
Skarbnika Miasta Panią Katarzynę Sówka, Sekretarz Miasta Pana Mariana Grajcarka 
Radcę Prawnego Panią Bożenę Kindler  dyrektorów jednostek organizacyjnych, 
przewodniczących osiedli i sołtysów oraz mieszkańców Miasta i Gminy, stwierdzając 
jednocześnie, że w sesji uczestniczy 13 radnych na 15-osobowy skład Rady Miejskiej, co 
stanowi kworum, przy którym może obradować i podejmować uchwały Rada Miejska. 
Przewodniczący odczytał list gratulacyjny i złożył życzenia Pani Eryce Jonek z okazji 40- 
lecia pełnienia funkcji sołtysa. 
 
Ad2. Radny Bogusław Dziedzic chciałem zapytać o drogę Przybkowice-Budzów. 
 
Ad3.Pan Artur Kajkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż radni 
otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem na sesję oraz projekty uchwał, 
jednocześnie wprowadzenie w porządek obrad dodatkowej uchwały w sprawie: zmiany 
budżetu Gminy na 2015 rok, zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy, 
przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Gorzów Śląski i przesunięcia w punkcie 4 f 
porządku obrad uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzenie ścieków  porządek obrad z tymi zmianami został poddany pod 
głosowanie  i przyjęty przez Radę Miejską –  jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na 
sesji 13 radnych na 15-osobowy skład Rady Miejskiej. 
  
Ad4a) Pani Joanna Erd – Przewodnicząca Komisji ds. Rozwiazywania Problemów 
Alkoholowych przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie w Gminie Gorzów Śląski na rok 2015 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał 
pozytywną opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. 
/ załącznik do protokołu/. 
 
Uchwała Nr IX/55/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 24 czerwca 2015 r. w 
sprawie: zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie Gorzów Śląski na rok 
2015 została podjęta przez Radę Miejską – jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na 
sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opinia  stanowią załącznik do protokołu sesji. 
 
Ad4b) Pan Jerzy Struzik – pracownik Urzędu przedstawił projekt uchwały w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Gorzów Śląski  
Pani Bożena Kindler Radca Prawny wyjaśniła , że według Orzecznictwa działki które są 
wymienione w uchwale powinny znaleźć się w uzasadnieniu i dlatego jest potrzeba zmiany 
uchwały 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr IX/56/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 24 czerwca 2015 r. w 
sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Gorzów Śląski została podjęta przez Radę 
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Miejską – jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy 
skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu sesji. 
 
Ad4c) Pan Artur Tomala –Burmistrz przedstawił projekt uchwały w sprawie: udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Oleskiemu  
  
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał 
pozytywną opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. 
/ załącznik do protokołu/. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag.  
 
Uchwała Nr IX/57/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 24 czerwca 2015 r. w  
sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleskiemu została podjęta przez Radę 
Miejską – jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy 
skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opinia stanowią załącznik do protokołu sesji. 
 
Przerwa 1435- 1445 
 
Ad4d)Skarbnik Pani Katarzyna Sówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany 
budżetu Gminy na 2015 rok informując radnych o zwiększeniach i zmniejszeniach po 
wprowadzonych zmianach budżet gminy wynosi  dochody 21.461.126,72 zł. Przychody 
1.587.474,22 zł. natomiast wydatki 22.211.494,85 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska, odczytał 
pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. 
/ załącznik do protokołu/. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr IX/58/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 24 czerwca 2015 r. w 
sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2015 rok została podjęta przez Radę Miejską – 
jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład 
Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opinia  stanowią załącznik do protokołu sesji. 
 
Ad4e) Skarbnik Pani Katarzyna Sówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej informując radnych ,że  
związku ze zmianami, które znalazły się w Uchwale Nr IX/58/2015 zmieniającej budżet 
gminy na 2015 r. znalazły swoje odbicie w Załączniku Nr 1 do uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej.  
Zostały zwiększone dochody bieżące o kwotę 29.694,00 zł  w działach 750, 758  oraz 852. 
Zmniejszone natomiast zostały dochody majątkowe o kwotę 735.774,75 w związku z 
podpisaną umową o dofinansowanie środkami budżetu państwa projektu: „Przebudowa 
ulic: Słowackiego, Słonecznej, Stawowej….” na kwotę niższą niż pierwotnie planowano.  
Ogólna suma dochodów po zmianach wynosi 21.461.126,72 zł. 
Zostały zwiększone wydatki o kwotę 44.519,25 zł w działach 600, 852, 900, w tym wydatki 
majątkowe o kwotę 4.000,00 zł. 
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Zmniejszono natomiast wydatki majątkowe o kwotę 1.150.600,00 zł w związku z 
podpisanymi umowami dotyczącymi zadania „Przebudowa ulic: Słowackiego, Słonecznej, 
stawowej….” na kwotę niższą niż planowano. 
Ogólna suma wydatków wynosi 22.211.494,85 zł, wydatki bieżące wynoszą 18.971.094,85 
a wydatki majątkowe 3.240.400,00 zł. 
Zostały również zmniejszone przychody o kwotę 400.000,00 zł. w związku z tym 
zmniejszony został deficyt Gminy i wynosi obecnie 750.368,13 zł. 
W załączniku nr 2 – w  wykazie przedsięwzięć  do wieloletniej prognozy finansowej nie 
dokonano zmian. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał 
pozytywną opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. 
/ załącznik do protokołu/. 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr IX/59/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 24 czerwca 2015 r. w 
sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej została 
podjęta przez Radę Miejską – jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 
Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
Uchwała i opinia  stanowią załącznik do protokołu sesji. 
 
Ad4f) Pan Dariusz Gancarek– Dyrektor ZUK przedstawił projekt uchwały w sprawie: 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie  
ścieków 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał 
pozytywną opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. 
/ załącznik do protokołu/. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag.  
 
Uchwała Nr IX/60/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 24 czerwca 2015 r. w  
sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie  
ścieków została podjęta przez Radę Miejską – jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych 
na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opinia stanowią załącznik do protokołu sesji. 
 
Ad6. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Artur Kajkowski poinformował, iż Radni 
otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014r., sprawozdanie finansowe 
za 2013r i  informację o stanie mienia komunalnego. 
 
Pani Katarzyna Sówka – Skarbnik Miasta Gorzowa Śl. przedstawiła sprawozdanie 
Burmistrza Gorzowa Śląskiego z wykonania budżetu gminy za 2014r. i sprawozdanie 
finansowe za 2014r  
do  w/w sprawozdań nie wniesiono uwag. 
 
Pan Artur Kajkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Uchwałę Nr 174/2015 
 z dnia 21 kwietnia 2015r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu 
w sprawie opinii o sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy Gorzów Śl. za 2014 rok. 
 
Pani Katarzyna Sówka – Skarbnik Miasta przedstawiła informację o stanie mienia 
komunalnego. 
do  w/w informacji nie wniesiono uwag. 
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Pan Marcin Schirch  
przedstawił pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2014r. 
oraz wniosek komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gorzowa Śląskiego. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Artur Kajkowski odczytał Uchwałę Nr 
236/2015 z dnia 26 maja 2015r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Opolu. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej , Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z odbytego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty i Ochrony 
Zdrowia, Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz Komisji 
Budżetu Finansów i Działalności Gospodarczej  Rady Miejskiej w Gorzowie Śl.   
 
/ załącznik do protokołu/. 
 
Ad7a.Rada Miejska w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr IX /61/ 2015 Rady Miejskiej 
w Gorzowie Śl. z dnia  24 czerwca 2015 r. w sprawie :  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Gorzów Śląski za 2014 rok– 
jednogłośnie 13 głosami „za”, na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład 
Rady Miejskiej.  
 
Uchwała i opinia stanowią załącznik do protokołu sesji. 
 
Ad7b.Rada Miejska w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr IX /62/ 2015 Rady Miejskiej 
w Gorzowie Śl. z dnia  24 czerwca 2015 r. w sprawie : udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Gorzowa Śl.– jednogłośnie 13 głosami „za”, na obecnych na sesji 13 
Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej.  
 
Uchwała i opinie stanowią załącznik do protokołu sesji. 
 
Ad8. Pan Artur Kajkowski -Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał Radnych z pismem  z                    
Krajowej Rady Sędziów Społecznych w sprawie naborów na ławników. 
Odczytał Dyplom dla najaktywniejszego Lidera. 
Poinformował Radnego Pana Dziedzic, o odpowiedzi na pismo w sprawie diet. 
Radca Prawny poinformowała, ze dieta radnego jest obligatoryjna, natomiast dieta sołtysa 
jest uznaniowa, i uchwała jest podjęta prawidłowo. 
 
Ad9. Burmistrz Pan Artur Tomala podziękował o udzielenie absolutorium,  
Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił informację o wydanych Zarządzeniach i podjętych 
decyzjach w okresie międzysesyjnym /załącznik do protokołu/. 
 
Ad7. Burmistrz Pan Artur Tomala w sprawie drogi Budzów-Przybkowice poinformował, że 
spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Kluczborku i przypomniałem o 
wniosku dotyczącym remontu drogi Przybkowice-Budzów wiedząc , że mają przygotowaną 
dokumentację. Dyrektor obiecał , że po rozpatrzeniu przetargu na remont i przebudowę 
dróg powiatowych na które powiat dostał dotację z programu Schetyny , jeżeli zostaną 
oszczędności to wtedy przystąpią do remontu. Dostali II dotacje gdzie byli przygotowani na 
I i nie będą mieli wystarczająco środków żeby w tym roku ten remont rozpocząć. 
Dyrektor rozmawiał ze Starostą,  i w przyszłym budżecie będą musieli to ująć bo straci 
ważność dokumentacja. 
Ja też poinformowałem ,że taki wniosek zostanie złożony na przyszły rok. 
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Ad8. Burmistrz Pan Artur Tomala przypomniał o szkoleniu dla sołtysów w sprawie 
funduszu sołeckiego. 
Dyrektor ZUK zapytał czy ma się zająć przygotowywaniem uchwały w sprawie 
zamieszczania reklam na budynkach komunalnych. Radni w dyskusji stwierdzili, żeby na 
razie tym tematem się nie zajmować. 
 
Burmistrz poinformował o reklamie naszej Gminy w Radiu DOXA informowałem na komisji 
i po sprawdzeniu funduszy na promocji, możemy pozwolić sobie na Radio i banery dla 
sportowców.   
Radny Pan Tomasz Stefan poinformował, że Zespół Saksofoniczny mamy nagranie w 
Radiu Opole. 
Radna Pani Klaudia Froncek zgłosiła o zrobienie strony Gorzowa Śląskiego w języku 
obcym. 
Radni w głosowaniu jawnym przegłosowali promowanie Gminy w Radiu DOXA i zakup 
Banerów dla sportowców - jednogłośnie 13 głosami „za”, na obecnych na sesji 13 
Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Ad9. Protokół Nr VIII/2015 z sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 10-06-2015r został 
przyjęty bez odczytania jednogłośnie przez Radę Miejską (13 głosami „za” na obecnych na 
sesji 13 radnych , na 15 osobowy skład Rady Miejskiej)  do wglądu w biurze Rady 
Miejskiej . 
 
Nie wniesiono do protokołu uwag. 
 
Ad10. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Artur Kajkowski stwierdził, że wyczerpany 
został porządek obrad, dziękując za udział w obradach zamykając IX  sesję Rady 
Miejskiej.  
 
Protokółowała        Przewodniczył 
M. Zoremba                   Artur Kajkowski  
 
 
 


